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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani.

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Matolcsy György, a Magyar Nemzeti Bank 
elnöke

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen mértékű béremelést terveznek az állami 
hiányszakmákban?"

Tisztelt Elnök Úr!

A Magyar Nemzeti Bank 2019-es Versenyképességi Programjában kiemelt célkitűzésként szerepel a
külföldön élő magyarok hazavonzása. A tanulmány megállapítja, hogy a bérfejlesztés fontos feladat 
több állami és egyéb hiányszakma esetében is. Az itt lefektetett alapvetések helyesek, fontos 
ugyanakkor leszögezni, hogy az intézkedéshez fűzött remények csak akkor valósulhatnak meg, ha a
nyugati és a hazai bérek közötti különbség érdemben csökkeni tud.

A Jobbik a probléma mielőbbi megoldásának céljából indította el 2017. március 14-én béruniós 
európai polgári kezdeményezését, amit legnagyobb sajnálatunkra a kormány akkor nem támogatott. 
A tervezet azzal számol, hogy az intézkedések hatására 100.000 külföldön élő magyar állampolgár 
tér haza. Ebből arra következtetünk, hogy a kormányzat végre felismerte a bérunió szükségességét, 
mivel minden hatodik külföldön élő magyar tartós hazatérése csak drasztikus béremelések révén 
képzelhető el.

A fentiek alapján kérdezem Elnök Urat:

- Mely hiányszakmákban és pontosan milyen mértékű béremelést terveznek? 

- Milyen határidők és ütemezés alapján kívánják mindezt megvalósítani?

- Támogatandónak tartja-e az európai szintű bérkiegyenlítést célzó politikai és civil 
kezdeményezéseket? 

Várom megtisztelő válaszát!



Bencsik János
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